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Protokół Nr XXXVII 

z sesji Rady Powiatu w Kętrzynie 

19 sierpnia 2021 roku, godz. 14:00 

 

 

Ustawowy skład Rady Powiatu w Kętrzynie stanowi 19 radnych, podczas 

rozpoczęcia obrad obecni wszyscy radni. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu. Obrady prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu w Kętrzynie Urszula 

Baraniecka. W posiedzeniu wzięli udział zaproszeni dyrektorzy i naczelnicy. 

 

Ad. pkt 1 

OTWARCIE SESJI 

 

O godz. 14:00 w Sali Kominkowej Starostwa Powiatowego w Kętrzynie 

Przewodnicząca Rady Urszula Baraniecka otworzyła XXXVII sesję Rady Powiatu w VI 

kadencji, stwierdziła prawomocność obrad i powitała zebranych radnych oraz 

zaproszonych gości. 

 

Ad. pkt  2 

PRZEDSTAWIENIE PORZĄDKU OBRAD 

  

Na wstępie Przewodnicząca przedstawiła porządek posiedzenia i poprosiła  

o zgłaszanie wniosków o jego zmianę. 

 

1. Otwarcie XXXVII sesji Rady Powiatu w Kętrzynie i stwierdzenie prawomocności 

obrad. 

2.  Przedstawienie porządku obrad - zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmian. 

3.  Sprawozdanie Starosty Kętrzyńskiego z prac Zarządu Powiatu w Kętrzynie w okresie 

międzysesyjnym. 

4.  Zapytania do Starosty Kętrzyńskiego i członków Zarządu Powiatu po złożonym 

sprawozdaniu. 

5.  Odpowiedzi na zadane zapytania do Starosty Kętrzyńskiego i członków Zarządu 

Powiatu. 

6. Interpelacje i zapytania. 

7. Informacje, oświadczenia i wolne wnioski. 

8. Informacja na temat bieżącej działalności inspekcji, służb i straży na terenie Powiatu 

Kętrzyńskiego oraz informacja na temat bezpieczeństwa publicznego w Powiecie 

Kętrzyńskim: 

a) Komenda Powiatowa Policji w Kętrzynie, 
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b) Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie, 

c) Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna w Kętrzynie. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) oceny ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Reszlu; 

b) oceny ekonomiczno-finansowej Szpitala Powiatowego w Kętrzynie; 

c) o zmianie uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy oraz dyżurów 

aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Kętrzyńskiego na rok 2021; 

d) utworzenia Młodzieżowej Rady Powiatu Kętrzyńskiego; 

e) powierzenia przez Powiat Kętrzyński zadania publicznego polegającego na 

zimowym utrzymaniu dróg kategorii powiatowej położonych na terenie Miasta 

Kętrzyn; 

f) udzielenia dotacji w 2021 roku na dofinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków, usytuowanym na terenie Powiatu Kętrzyńskiego dla 

Rzymskokatolickiej Parafii pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa  

w Wilkowie; 

g) zmian w budżecie powiatu na rok 2021; 

h) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szpitala Powiatowego w Kętrzynie. 

10.  Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Powiatu z 24 czerwca 2021 r.  

11. Zamknięcie XXXVII sesji Rady Powiatu w Kętrzynie.  

 

Ad. pkt  3 

SPRAWOZDANIE STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO Z PRAC ZARZĄDU POWIATU  

W KĘTRZYNIE W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 

 

Przechodząc do kolejnego punktu obrad Przewodnicząca Rady Urszula 

Baraniecka poprosiła Starostę Michała Kochanowskiego o przedstawienie 

sprawozdania. 

Starosta poinformował, że sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w okresie od 

24 czerwca 2021 r. do 19 sierpnia 2021 r. radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Starosta poinformował, że odniesie 

się do kilku punktów sprawozdania,  

a mianowicie: 

1. Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją dotyczącą przeprowadzenia 

postępowań na zadania inwestycyjne „Poprawa parametrów techniczno-

użytkowych drogi powiatowej 1737N 1619N Koczarki – Krzyżany: oraz 

„Poprawa parametrów techniczno-użytkowych drogi nr 1735N na odcinku 

Nakomiady – Godzikowo”. Starosta wyjaśnił, że w pierwszym postępowaniu 

wygrała firma Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i Mostów sp. z o. o. Mińsk 

Mazowiecki, natomiast w zadaniu drugim Przedsiębiorstwo Robót Drogowo 

– Mostowych OSTRADA. Starosta poinformował, że postępowania na te 
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drogi były realizowane zanim uruchomiono listę rezerwową Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg. Powiedział, że Powiat podszedł do tematu dosyć 

prewencyjnie mając świadomość, że pozycja na liście rezerwowej jest 

wysoka i zanim została podpisana umowa z Warmińsko – Mazurskim 

Urzędem Wojewódzkim rozstrzygnięto postępowania. Starosta zaznaczył, że 

zaoferowane ceny były niższe niż kosztorysowe, co również jest dowodem na 

to, że dobrze było rozstrzygnąć postępowania wcześniej. Starosta dodał, że 

zostało również ogłoszone ostatnie postępowania na Koczarki – Krzyżany 

etap II  i jest to już ostatnia inwestycja drogowa zgodnie z harmonogramem 

na ten rok.  

2. Zarząd Powiatu powierzył pomocnicze działania zakupowe oraz udzielił 

pełnomocnictwa Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego do 

dokonania pomocniczych działań zakupowych wspierających Powiat 

Kętrzyński w organizacji postępowania o udzielenie zamówienia dotyczącego 

drogi Koczarki – Krzyżany. 

3. Zarząd Powiatu zapoznał się z miesięczną informacją o wykonaniu budżetu 

Powiatu Kętrzyńskiego i na koniec czerwca Powiat wykonał dochody w 

kwocie 51 974 000 zł, co stanowi 51,8% planu, natomiast wydatki zostały 

wykonane w kwocie 37 168 000 zł, co stanowi 31, 7 % planu. 

4. Zarząd Powiatu zapoznał się z przedłożonym przez Szpital Powiatowy w 

Kętrzynie sprawozdaniem rachunku zysków i strat oraz zestawieniem 

należności i zobowiązań na koniec maja i czerwca. 

5. Zarząd Powiatu Uchwałą nr 853/2021 wyraził zgodę na nieodpłatne 

przekazanie ze stanu ewidencyjnego majątku Starostwa Powiatowego w 

Kętrzynie na stan ewidencyjny majątku Powiatowego Centrum Edukacyjnego 

w Kętrzynie. Starosta wyjaśnił, że ma to związek  

z zakończoną inwestycją na pływalni krytej. 

6. Zarząd Powiatu zapoznał się z decyzją pełnomocników Zarządu 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z dnia 5 lipca 

2021 r. o przyznaniu Powiatowi Kętrzyńskiemu dofinansowania ze środków 

PFRON w obszarze D w wysokości 107 625 zł na realizację zakupu pojazdu do 

przewozu osób niepełnosprawnych na potrzeby Gminy Barciany. 

7. Zarząd Powiatu wystosował zawiadomienia do Mieszkańców oraz Radnych 

Powiat  

o przyjmowaniu wniosków do projektu budżetu na 2022 rok. 

8. Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował ogłoszenie o przetargu 

nieograniczonym na nieruchomości położone w Karolewie w gminie Kętrzyn.  

9. Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją Dyrektora Szpitala Powiatowego  

w Kętrzynie  

o konieczności tymczasowego zawieszenia działalności oddziału chorób 

wewnętrznych  
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w związku z brakiem obsady lekarskiej. Starosta powiedział, że traktuje 

zawieszenie obowiązujące do końca miesiąca jako naturalny proces 

przywracania wszystkich funkcji Szpitala Powiatowego w Kętrzynie, ponieważ 

trzeba pamiętać, że przez 7 miesięcy placówka była szpitalem 

jednoimiennym. Starosta poinformował, że trwa intensywne poszukiwanie 

lekarzy głównie na oddział chorób wewnętrznych, a pozostałe oddziały 

funkcjonują normalnie. Starosta poinformował, że w okresie 

sprawozdawczym, w oddziale chirurgii zatrudnił się dodatkowy lekarz. 

Starosta powiedział, że prowadzone są pewnego rodzaju publiczne dyskusje 

na temat szpitala i jego przyszłości. Starosta stwierdził, że chce zdementować 

niepoważne informacje dotyczące jakichkolwiek zagrożeń w funkcjonowaniu 

szpitala, ponieważ dyrektor podpisał umowę z oddziałem lekarskim 

Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego, w związku z czym będą realizowane 

staże studenckie w szpitalu. Ponadto Starosta powiedział, że nie po to jest 

wykonywany remont oddziału chirurgii  

i bloku operacyjnego, aby szpital mógł tracić swoje funkcje. Starosta 

poinformował, że dzisiaj oddział chirurgii ogólnej jest jednym z lepszych 

oddziałów w naszym regionie, są realizowane poważne zabiegi, a opinie 

pacjentów są bardzo dobre i jest to wyznacznik tego, w jakim kierunku 

podąża szpital oraz jak jest zarządzany. Starosta podziękował dyrektorowi i 

całemu personelowi szpitala za 7 miesięcy ciężkiej pracy w szpitalu 

zakaźnym.  

10. Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją na temat Programu Inwestycji 

Strategicznych, który jest wdrażany przez rząd przy współpracy z Bankiem 

Gospodarstwa Krajowego. Starosta wyjaśnił, że wspólnie z Przewodniczącym 

Komisji Budżetu Janem Adamowiczem zorganizowali konsultacje z radnymi 

na temat projektów i wniosków, które zamierza złożyć Powiat. Starosta 

poinformował, że wstępnie termin mijał 31 lipca 2021 r., ale został 

przedłużony do 15 sierpnia 2021 r. Starosta powiedział, że zostały złożone 

dokładnie te wnioski, które przedstawiano podczas konsultacji. 

11. Zarząd Powiatu zapoznał się z informacją o zawarciu umowy pomiędzy 

Wojewodą Warmińsko – Mazurskim a Powiatem Kętrzyńskim w sprawie 

udzielenia w 2021 r. dotacji na dofinansowanie działań Domów Pomocy 

Społecznej kwotą 71 000 zł. 

12. W ramach nadzoru uchwały zostały przesłane Wojewodzie Warmińsko-

Mazurskiemu oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Olsztynie i nie było 

rozstrzygnięć negatywnych. 

13. Starosta poinformował, że Powiatowy Urząd Pracy ponownie trafił do 

resortu Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej.  

14. Starosta wyjaśnił, że poprosił o dokładną informację o cudzoziemcach 

przebywających  
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w Powiatowym Domu Dziecka w Kętrzynie i obecnie nie ma takich osób. 

 

 

 

Ad. pkt 4 

ZAPYTANIA DO STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO I CZŁONKÓW ZARZĄDU 

 

Radny Mirosław Bobrowski odniósł się do punktu dotyczącego zadania 

inwestycyjnego pn. Poprawa efektywności energetycznej budynku nr 4 Zespołu Szkół 

im. Macieja Rataja przy ul. Łukasińskiego w Reszlu wraz ze zmianą sposobu 

użytkowania na Powiatowy Dom Dziecka. Radny powiedział, że z informacji wynika, iż 

realizacja zadania została przedłużona do 22 października, w związku z czym zapytał 

jakie prace dodatkowe zostaną wykonane. 

Następnie radny Mirosław Bobrowski zapytał, czy środki na zimowe utrzymanie 

dróg, które nie zostały wykorzystane przez Gminę są zwracane, czy pozostają w 

budżecie Gminy. 

Kolejno radny Mirosław Bobrowski zapytał, ile do tej pory odbyło się przetargów 

na działki w Karolewie oraz o ile obniżono ofertę.  

 

Radny Piotr Soćko poprosił o przedstawienie informacji na temat rachunku 

zysków i strat oraz stanu należności i zobowiązań Szpitala Powiatowego w Kętrzynie za 

miesiąc maj i czerwiec. 

Radny Lech Ryndzionek zwrócił uwagę, że wzrost cen w niektórych sektorach 

jest znaczny, a Powiat ogłasza postępowania przetargowe, niektóre z nich zostały już 

rozstrzygnięte, w związku z czym zapytał jak wygląda ta sprawa przy podpisaniu 

umowy oraz czy znajdują się w nich odpowiednie klauzule. Radny wyjaśnił, że ceny na 

początku roku mogą być inne, a po przystąpieniu do prac mogą znacznie wzrosnąć.  

Radny Piotr Węglarski poinformował, że na stronie Warmińsko-Mazurskiego 

Kuratorium Oświaty wyczytał, iż ogłoszony został program pn. „Poznaj Polskę” i ma to 

być sposób na popularyzowanie polskiego dziedzictwa kulturowego, patriotyzmu, 

historii i polskiej myśli naukowej. Radny dodał, że jest to program skierowany do 

młodzieży szkół podstawowych i ponadpodstawowych i ma być realizowany poprzez 

organizację wycieczek dofinansowanych w wysokości 80% - wycieczka  

1-dniowa – 5 000 zł, 2-dniowa – 10 000 zł, 3-dniowa – 15 000 zł. Radny zapytał, czy taki 

program jest w Powiecie realizowany.  

 

Ad. pkt 5  

ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA DO STAROSTY KĘTRZYŃSKIEGO I CZŁONKÓW ZARZĄDU 

POWIATU 

Starosta Michał Kochanowski odnosząc się do pytania radnego Piotra 

Węglarskiego wyjaśnił, że jak sam wspominał radny, ten program został dopiero 
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ogłoszony, więc nie mógł być jeszcze realizowany. Starosta powiedział, że jak 

najbardziej jest za wnioskowaniem o te środki ale uważa, że po to są dyrektorzy szkół i 

autonomia placówki, aby sami decydowali czy chcą uczestniczyć w danym projekcie.  

Następnie Starosta podziękował Panu Lechowi Ryndzionkowi za skierowanie 

pytania dotyczącego finansów. Starosta powiedział, że Powiat podejmuje pewne 

ryzyko ogłaszając postępowania na zadania, co do których nie ma pewności otrzymania 

dofinansowania, ponieważ ceny na początku roku są bardziej atrakcyjne. Starosta 

wyjaśnił, że nie ma takiej możliwości, aby w momencie podpisywania umowy 

określonej postępowaniem przetargowym cena uległa zmianie, chyba że dochodzą 

dodatkowe roboty, co nie zawsze przewiduje dokumentacja.  

Starosta odnosząc się do prośby radnego Piotra Soćko dotyczącej 

przedstawienia rachunku zysków i strat oraz stanu należności i zobowiązań Szpitala 

Powiatowego w Kętrzynie poinformował, że nie ma przed sobą tych dokumentów, ale 

wie że na dzień 31 maja zysk wynosił 3 000 000 zł, a na koniec czerwca 3 390 000 zł.  

Starosta wyjaśnił, że na sprzedaż działek w Karolewie odbył się pierwszy 

przetarg i ceny nie były obniżane. Następnie odpowiadając na pytanie radnego 

Mirosława Bobrowskiego dotyczące dotacji na zimowe utrzymanie dróg Starosta 

wyjaśnił, że jest ona rozliczana zgodnie z faktycznymi wydatkami i jeśli Gmina nie 

wykorzysta kwoty w całości to środki zostają w budżecie Powiatu. Starosta wyjaśnił 

również, że przy pracach związanych z poprawą efektywności energetycznej budynku 

nr 4 Zespołu Szkół im. Macieja Rataja przy ul. Łukasińskiego w Reszlu wraz ze zmianą 

sposobu użytkowania na Powiatowy Dom Dziecka, konieczne okazały się roboty 

dodatkowe, a o przedstawienie ich zakresu Starosta poprosił Wicestarostę Andrzeja 

Lewandowskiego. 

Wicestarosta wyjaśnił, że prace dodatkowe dotyczą więźby dachowej, podłogi 

oraz wymiany belek stropowych, które okazały się zgnite po odkryciu wierzchniej 

warstwy.  

 

Ad. pkt 6 

INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

 

 Do Przewodniczącej Rady Powiatu w Kętrzynie nie wpłynęły interpelacje ani 

zapytania.  

 

Ad. pkt 7 

INFORMACJE, OŚWIADCZENIA I WOLNE WNIOSKI 

 Radny Piotr Węglarski powiedział, że w poprzednim punkcie skierował swoje 

zapytanie, ponieważ procedura jest taka, że dyrektorzy szkół składają wniosek do 

organu prowadzącego, który kieruje go do Ministerstwa, a oprócz tego projekt 

ograniczony jest kwotą 15 000 000 zł i liczy się kolejność składania wniosków. 
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Ad. pkt  8 

INFORMACJA NA TEMAT BIEŻĄCEJ DZIAŁALNOŚCI INSPEKCJI, SŁUŻB I STRAŻY NA 

TERENIE POWIATU KĘTRZYŃSKIEGO ORAZ INFORMACJA NA TEMAT 

BEZPIECZEŃSTWA PUBLICZNEGO W POWIECIE KĘTRZYŃSKIM: 

a) Komenda Powiatowa Policji w Kętrzynie 

 

Przewodnicząca powiedziała, że informacja na temat działalności Komendy 

Powiatowej Policji w Kętrzynie została przesłana wszystkim radnym (zał. nr 3) i 

poprosiła Zastępcę Komendanta Pana Marcina Piechotę o krótkie sprawozdanie. 

 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Kętrzynie Marcin Piechota 

poinformował, że przedstawione w pisemnej informacji dane są kluczowymi 

wskaźnikami dotyczącymi stanu bezpieczeństwa na terenie powiatu, natomiast 

rozbudowane sprawozdania są przedstawiane w sprawozdaniach rocznych. 

Zastępca Komendanta poinformował, że nie są obserwowane nadzwyczajne zmiany 

w strukturze przestępczości. Dodał, że osiągane efekty pracy są dobre  

i bardzo dobre, a można to obserwować przy bardzo wysokim poziomie 

wykrywalności. Pan Marcin Piechota poinformował, że zdarzeń w ruchu drogowym 

jest mniej, ale notuje się więcej ofiar śmiertelnych, co jest bardzo złą informacją. 

Powiedział, że wystawiana jest podobna liczba służb prewencyjnych jak w roku 

ubiegłym i ma to związek z sytuacją kadrową, która się poprawia,  

a obecnie są 3 wakaty.  

 

Radny Lech Ryndzionek powiedział, że przeczytał w sprawozdaniu, iż 

występowały na terenie powiatu próby samobójcze. Radny zapytał, czy nie ma to 

związku ze stosowaniem takiej nauki jak wiktymologia.  

Zastępca komendanta wyjaśnił, że wiktymologia zajmuje się wpływem ofiary 

przestępstwa na zaistnienie przestępstwa. Dodał, że wiktymologia nie bezpośrednio 

zajmuje się zachowaniami suicydalnymi. Zastępca Komendanta poinformował, że 

nie występuje nasilenie takich zdarzeń, ale w każdym przypadku podejmowane są 

działania przez pion kryminalny, które mają na celu zbadanie czy nie zaistniało 

przestępstwo, ponieważ w przypadku samobójstw występuje przestępstwo takie 

jak nakłanianie do tego czynu i w każdym przypadku jest to badane.  

 

 

b) Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie 

 

Przewodnicząca powiedziała, że informacja na temat działalności Komendy 

Powiatowej Policji w Kętrzynie została przesłana wszystkim radnym (zał. nr 4)  

i poprosiła Komendanta Pana Krzysztofa Grabiasa o krótkie sprawozdanie. 

Komendant poinformował, że dane statystyczne nie odbiegają znacznie od 
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średniej z ubiegłych lat. Komendant wyjaśnił, że udział pożarów  i miejscowych 

zagrożeń jest bardzo podobny. Komendant powiedział, że miejscowych zagrożeń 

było 387 i są to inne zdarzenia niż pożary,  

a zawierają się w tym 122 interwencje związane z usuwaniem skutków wichur. 

Komendant poinformował, że Państwowa Straż Pożarna oraz Ochotnicze Straże 

Pożarne są jedynymi służbami zajmującymi się wiatrołomami i nie zauważają żadnej 

interwencji ze strony Zarządu Dróg w czasie tego typu sytuacji. Następnie 

Komendant wyjaśnił, że wśród interwencji znajdują się dane  

o pomocy dla Policji lub ZMR, a chodzi tutaj o dotarcie do mieszkania, gdzie nastąpił 

zgon osoby samotnej.  

 

c) Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna w Kętrzynie 

 

 Przewodnicząca powiedziała, że informacja Powiatowej Stacji Sanitarno-

Epidemiologicznej  

w Kętrzynie została przesłana wszystkim radnym (zał. nr 5) i poprosiła Dyrektor Irminę 

Filipek o krótkie sprawozdanie. 

 

 Dyrektor Irmina Filipek powiedziała, że nie może nie skorzystać z tej możliwości i 

nie zachęcić do szczepień tych osób, które jeszcze nie są zdecydowane. Powiedziała, że 

trwają przygotowania do czwartej fali zachorowań i nie ma innej metody na 

ograniczenie liczby osób chorych.  

 Radna Alina Janiszewska zapytała, czy jest wyznaczona data kolejnego badania 

wody  

w Korszach w kontekście indywidualnych odbiorców ale również żywienia zbiorowego. 

 Dyrektor wyjaśniła, że kolejna data będzie wynikała ze skuteczności usuwania 

niezgodności, które występują w tej chwili. W momencie gdy Stacja otrzyma 

informację o usunięciu awarii zostanie przeprowadzone badanie.  

 Radny Łukasz Wiśniewski zauważył, że w sprawozdaniu podana jest liczba 

zachorowań na COVID-19 ale nie ma informacji o tym ile osób na terenie powiatu 

zmarło, w związku z czym zapytał czy może uzyskać taką informację.  

 Dyrektor poinformowała, że zmarło ok. 100-150 mieszkańców powiatu.  

 

 

Ad. pkt 9 

PODJĘCIE UCHWAŁ 

Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu posiedzenia, a mianowicie 
podjęcia przewidzianych w porządku obrad XXXVII sesji Rady Powiatu uchwał w 
sprawach: 

a) oceny ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Reszlu 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych  
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o opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

 Radny Lech Ryndzionek zapytał, czy w Zespole Opieki Zdrowotnej w Reszlu 
nie występują obecnie braki kadrowe.  

 Dyrektor Katarzyna Ślimak poinformowała, że każda placówka medyczna 
boryka się  
z problemami kadrowymi i obecnie Zespół Opieki Zdrowotnej poszukuje opiekunów 
medycznych, ponieważ czworo opiekunów przeszło na etat pielęgniarski. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie oceny ekonomiczno-finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej  
w Reszlu, który został podjęty jednogłośnie głosami 19 „za” i nosi numer 
XXXVII/310/2021 (zał. nr 6). 

 

b) oceny ekonomiczno-finansowej Szpitala Powiatowego w Kętrzynie 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o 
opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Radny Łukasz Wiśniewski stwierdził, że opis sytuacji szpitala jako stabilnej nie 
jest poprawny, ponieważ powinna być uzupełniona o określenie stanu np. trudna ale 
stabilna.  

Radny Krzysztof Tytman powiedział, że słowo „stabilna” odnosi się do sytuacji 
ekonomiczno-finansowej, która jest ściśle określona tzn. szpital nie zalega ze spłatami  
i rokuje na dalszą działalność, więc słowo „stabilny” ma swój konkretny kontekst. 

Starosta Michał Kochanowski powiedział, że dwa lata temu radni spierali się o to 
czy sytuacja szpitala jest zła czy może bardzo zła ale w końcu doszli do porozumienia w 
tej kwestii. Starosta dodał, że autorem uchwały i tego określenia jest Skarbnik Powiatu, 
który jako ekonomista uznał, że sytuację należy nazwać stabilną. Starosta poprosił 
Skarbnika o komentarz w tym temacie. 

Skarbnik Bogusław Lichocki wyjaśnił, że od zaciągnięcia kredytu przez szpital w 
2007 roku strata była kumulowana i sytuacja była trudna, a na chwilę obecną patrząc 
ze strony ekonomiczno-finansowej sytuacja jest ustabilizowana na określonym 
poziomie, to znaczy że od 1,5 roku obserwowany jest zysk, a finanse są na stałym 
poziomie. Skarbnik poinformował, że zobowiązania są płacone w terminie, a kredyt 
zaciągnięty w 2007 roku zszedł do poziomu 5 000 000 zł i jest płacony terminowo, 
czego nie można było powiedzieć w latach poprzednich. Skarbnik dodał, że dwie 
pożyczki zostały już spłacone i zobowiązania wobec dostawców również płacone są w 
terminie. Dodał, że na dzień dzisiejszy przychody są na poziomie 75% planu 
finansowego na ten rok, natomiast koszty na poziomie 68%. Skarbnik powiedział, że 
przychody rosną szybciej niż koszty, natomiast zysk netto jest wyższy niż w ubiegłym 
roku o 2 400 000 zł, należności są o 500 000 zł niższe, a zobowiązania  
o 1 121 000 zł, co oznacza że sytuacja finansowa szpitala ulega poprawie.  

Starosta Michał Kochanowski powiedział, że mówiąc o obecnej sytuacji szpitala 
nie możemy być pewni jak będzie ona wyglądała w kolejnym okresie rozliczeniowym, 
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ale zakładając pesymistyczny wariant, że szpital będzie musiał zwrócić środki 
otrzymywane z NFZ podczas pandemii to i tak nie wygeneruje to straty. Starosta 
przypomniał, że oprócz 3 000 000 zł zysku szpital zakłada rezerwę w kwocie 2 000 000 
zł na poczet roszczeń wobec szpitala w sprawach które się toczą za poprzednie lata.  

Radny Lech Ryndzionek powiedział, że osobiście chciałby wyrażać się o służbie 
zdrowia tylko pozytywnie, natomiast sytuacja ekonomiczna została przedstawiona 
przez Skarbnika, ale dobrze byłoby gdyby Dyrektor powiedział kilka słów ze swojego 
punktu widzenia.  

Dyrektor Wojciech Glinka wyjaśnił, że raport za 2020 rok jest nietypowy, 
ponieważ rok rozliczeniowy na mocy uchwalonych przepisów jest przedłużony do 
końca roku 2021, czyli nie można jednoznacznie zamknąć roku rozliczeniowego, 
ponieważ Narodowy Fundusz Zdrowia przedłużył rozliczenie zaliczek pobranych w 2020 
roku. Dyrektor powiedział, że dwa miesiące temu zakończył się przetarg na budowę 
bloku operacyjnego i modernizację oddziału chirurgii, w tej chwili wyłaniany jest 
inspektor nadzoru, a biuro projektowe, które wygrało przetarg kończy 
przygotowywanie projektu. Dyrektor poinformował, że według harmonogramu 
zarówno oddział chirurgii jak i blok operacyjny powinny został oddane do użytku do 
połowy września 2022 r.  

Radny Mirosław Bobrowski zapytał, w jakim terminie przewidziane jest 
uruchomienie oddziału chorób wewnętrznych. 

Dyrektor poinformował, że oddział zawieszony jest do końca sierpnia. Dyrektor 
wyjaśnił, że 7 miesięcy funkcjonowania jako szpital jednoimienny spowodowało 
spustoszenie dotyczące potencjału kadry medycznej, ponieważ część ludzi odeszła z 
pracy. Dyrektor dodał, że w tej chwili pozyskanie nowych lekarzy graniczy z cudem, ale 
dokładane są wszelkie starania, aby oddział ruszył jak najszybciej. 

Radny Łukasz Wiśniewski powiedział, że nie kieruje swoich słów przeciwko 
szpitalowi i osobom w nim zatrudnionym. Radny zauważył, że w prognozie dotyczącej 
sytuacji szpitala są stwierdzenia mówiące, że: 

 - na kolejne 3 lata obrotowe zakłada się pogorszenie stabilności ekonomiczno-
finansowej,  
- osiągnięcie ujemnego wyniku finansowego na poziomie przekraczającym poziom 
amortyzacji,  

- przy wskaźnikach zyskowności w prognozowanym okresie wzrasta udział straty w 
przychodach,  
- relacja przychodów do kosztów ogółem ulega pogorszeniu i nadal w całym okresie 
generowana jest strata, we wskaźnikach płynności wskaźniki obniżają się i występuje 
ryzyko utraty przez szpital zdolności do terminowego regulowania zobowiązań, 

-ujemne kapitały szpitala oraz zobowiązania przewyższają wartość aktywów i 
uniemożliwiają szpitalowi pozyskanie kredytu, pożyczki na rynku bankowym, 

- szpital nie jest wiarygodnym kredytobiorcą dla instytucji finansowych 

Radny powiedział, że ważne jest również zdanie mówiące o planowaniu dotacji 
Powiatu na zadania inwestycyjne na poziomie 1000 000 – 1 5000 000 zł rocznie. Radny 
wyjaśnił, że wszystkie przeczytane informację składają się na wątpliwość co do 
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określenia sytuacji szpitala.  

 Starosta powiedział, że rozumie wypowiedź radnego ale jest to tylko prognoza  
i dobrze, że została tak sformułowana, ponieważ jest to konserwatywne podejście  
i należy wierzyć, że przytoczone prognozy zostaną zweryfikowane negatywnie  
i sytuacja w 2022 roku będzie lepsza.  

 Radny Krzysztof Tytman powiedział, że nie podejrzewa radnego Łukasza 
Wiśniewskiego o złe intencje w wypowiedzianych słowach ale chce zwrócić uwagę na 
pierwszą stronę raportu. Radny przytoczył tytuł „Raport ekonomiczno-finansowy za rok 
2020 i prognoza na lata 2021 – 2023”. Radny wyjaśnił, że określenie „stabilna” odnosi 
się do raportu za rok 2020. Następnie radny odnosząc się do prognozy powiedział, że 
wycena świadczeń dotychczas stosowana przez Narodowy Fundusz Zdrowia nie 
zmienia się od przynajmniej 7 lub 8 lat, a prowadzi to do tego, że tylko tak wyjątkowe 
sytuacje jak pandemia mogą spowodować przejściową poprawę sytuacji finansowej 
szpitala powiatowego. Radny powiedział, że w prognozie zawarte są bardzo istotne 
rzeczy, które wpłyną na przyszłość, a przede wszystkim problem kadrowy i wiążąca się 
z tym presja płacowa. Radny powiedział, że elementem który został narzucony 
wszystkim jednostkom jest sposób płacy w zorganizowanych szpitalach tymczasowych, 
ponieważ płace indywidualne były 100 % wyższe niż średnie w dotychczasowym 
miejscu pracy.  

 Radny Łukasz Wiśniewski zapytał, czy poziom wyszczepienia wśród personelu 
szpitala jest satysfakcjonujący. 

 Dyrektor stwierdził, że może tylko dwie osoby nie są jeszcze zaszczepione. 

 Radny Ryszard Kawczyński poprosił, aby Dyrektor przedstawił informację na 
temat zabiegów wycięcia wyrostka, o których mówił podczas posiedzenia Komisji 
Budżetu. Radny dodał, że jest to informacja trafiająca do każdego odbiorcy.  

 Dyrektor Wojciech Glinka wyjaśnił, że w czasie operacji w jamie brzusznej 
czasami zachodzi konieczność zastosowania siatek i jeżeli operacja jest wyceniona na 
2 500 zł lub 3 000 zł, a kawałek siatki kosztuje 5 000 zł to koszty przewyższają kwotę 
przyznawaną przez NFZ za dany zabieg.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie w sprawie oceny ekonomiczno-finansowej Szpitala Powiatowego  
w Kętrzynie, który został podjęty głosami 17 „za” oraz 2 „wstrzymującymi się” i nosi 
numer XXXVII/311/2021 (zał. nr 7). 

 

Radny Ryszard Kawczyński złożył wniosek o przerwę. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 10 minut przerwy. 

 

Po wznowieniu obrad Przewodnicząca przeszła do rozpatrzenia kolejnego projektu 

uchwały. 

 

c) o zmianie uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy oraz 
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dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Kętrzyńskiego na rok 
2021 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych  
o opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady Powiatu  
w Kętrzynie o zmianie uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy oraz 
dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Kętrzyńskiego na rok 2021, 
który został podjęty jednogłośnie głosami 16 „za” i nosi numer XXXVII/312/2021 (zał. 
nr 8). 

 

d) utworzenia Młodzieżowej Rady Powiatu Kętrzyńskiego 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych  

o opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Starosta Michał Kochanowski poinformował, że należy sprostować oczywistą 
omyłkę pisarską, a mianowicie w chronologii paragrafów  po §35 powinien być §36 
zamiast §37. 

 
Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych zgłasza sprzeciw aby poprawka 

została poddana pod głosowanie wraz z projektem uchwały. 
Radni nie zgłosili sprzeciwu. 

 
Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 

Powiatu w Kętrzynie w sprawie utworzenia Młodzieżowej Rady Powiatu 
Kętrzyńskiego wraz ze zgłoszoną poprawką, który został podjęty głosami 15 „za” oraz 1 
„wstrzymującym się”  i nosi numer XXXVII/313/2021 (zał. nr 9). 

 

e) powierzenia przez Powiat Kętrzyński zadania publicznego polegającego na 
zimowym utrzymaniu dróg kategorii powiatowej położonych na terenie 
Miasta Kętrzyn 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych  
o opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu w Kętrzynie w sprawie powierzenia przez Powiat Kętrzyński zadania 
publicznego polegającego na zimowym utrzymaniu dróg kategorii powiatowej 
położonych na terenie Miasta Kętrzyn, który został podjęty jednogłośnie głosami 16 
„za” i nosi numer XXXVII/314/2021 (zał. nr 10). 
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f)udzielenia dotacji w 2021 roku na dofinansowanie prac konserwatorskich, 
restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków, usytuowanym na terenie Powiatu Kętrzyńskiego dla 
Rzymskokatolickiej Parafii pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa w Wilkowie 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych  
o opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

 Radny Ryszard Kawczyński powiedział, że chciałby aby w przyszłości 
wnioskodawcy przedstawili kosztorysy związane z tego typu inicjatywami, abyśmy 
wiedzieli jaki jest udział Powiatu w całości zadania. Radny dodał, że ma wrażenie, iż to 
głównie samorządy i instytucje publiczne stają się źródłem pozyskiwania środków na 
tego typu działalność.  
 
 

Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu w Kętrzynie w sprawie udzielenia dotacji w 2021 roku na dofinansowanie 
prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków, usytuowanym na terenie Powiatu Kętrzyńskiego dla 
Rzymskokatolickiej Parafii pw. Najświętszego Serca Pana Jezusa w Wilkowie, który 
został podjęty głosami 14 „za” oraz 2 „wstrzymującymi się” i nosi numer 
XXXVII/315/2021 (zał. nr 11). 

 
 
g) zmian w budżecie powiatu na rok 2021 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o 
opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

 Radny Łukasz Wiśniewski zauważył, że wśród zmian znajduje się zwiększenie 
środków na wynagrodzenia w Zarządzie Dróg Powiatowych w Kętrzynie i zapytał z 
czego to wynika. Następnie radny powiedział, że cieszy się iż w budżecie pojawiły się 
środki na opracowanie dokumentacji technicznej na drogę Nowa Różanka do granicy 
gminy Kętrzyn, ponieważ droga jest w złym stanie, a może stanowić alternatywę w 
różnych sytuacjach drogowych. Radny zasugerował, aby opracować dokumentację na 
cały odcinek aż do Windy.  

 Starosta wyjaśnił, że Zarząd Dróg Powiatowych korzysta z osób zatrudnionych  
w ramach robót publicznych i będzie trzeba zatrudnić te osoby po zakończeniu 
programu, a poza tym został zakupiony ciągnik  w związku z czym konieczne jest 
zatrudnienie operatora. Starosta wyjaśnił również, że to Wójt proponuje zakres 
inwestycji. Starosta powiedział, że zaproponuje Pani Wójt gminy Barciany 
przygotowanie dokumentacji technicznej na dalszy odcinek. 

 
Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu w Kętrzynie w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2021, który został 
podjęty jednogłośnie głosami 16 „za” i nosi numer XXXVII/316/2021 (zał. nr 12). 
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h) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szpitala Powiatowego w Kętrzynie 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Przewodniczących komisji stałych o 
opinie na temat projektu przedmiotowej uchwały. Opinie komisji były pozytywne. 

Radni nie zgłosili dodatkowych pytań do projektu uchwały. 

 
 Następnie Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały 
Rady Powiatu w Kętrzynie w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Szpitala 
Powiatowego w Kętrzynie, który został podjęty jednogłośnie głosami 16 „za” i nosi 
numer XXXVII/317/2021 (zał. nr 13). 
 

Ad. pkt 10 

PRZYJĘCIE PROTOKOŁU 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt protokołu został przesłany radnym  

w wersji elektronicznej i zapytała, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić poprawki. 

Radni nie zgłosili poprawek do protokołu. 

Następnie Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z: 

 XXXVI sesji Rady Powiatu w dniu 24 czerwca 2021 r. – przyjęty  

jednogłośnie głosami 16 „za”.  

Ad. pkt 11 

ZAKOŃCZENIE SESJI RADY POWIATU W KĘTRZYNIE 

W wyniku wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady zamknęła XXXVII 

sesję VI kadencji Rady Powiatu w Kętrzynie o godzinie 16:05. 

 

 

 

Protokołowała: 

/-/ M. Filipiak 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu 
w Kętrzynie 

 
   /-/ Urszula Baraniecka 


